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Q So do I understsénd you stralght up the street
and would 1t b: sbtralght back?
A Yes.
P Q And when you got back where was the car?
- A t was In the ssme place that we had left ite
Q I see; now can you tell the-Court to your
$est estimate what time it would be wWien the
car got stuck on that occasion?
A I think epproximately it would be around six
thirty. i0
.
Q And this 18 8till of course the ae. m. of
Jenvary the 31st7?
A Yes.
When you came back to the car was anyone in
the car?
e,
A Yee.
Q vho ;ﬁs that?
A ;EEEZE-EGhn.
» Q . o, I'd like to go back to before you gst out
of the cars. A3 you said you snd David got out 20
end trisd to push it, you pemember that?
Q In what state was Nichol John when you got out
of the giif
A She was calm.
And when you got back to the car I understeed
you to say thet she was the only occupant of
the car?
A Yes she wase
Q Yhat di4 you do when you got there? 30
A I went into the car.
[} And uhich part did you get in?
211057
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A The driverts side.

Q And I understood you to say you had been
driving when it got stuck?

— A Yes.

Q And when you got into the car -« end I don't wish
you to say enything that was saild = but what d;em
you observe cbout Nichol John when you got inte
the car?

A e was - L 1l in a hysterical state.

Q /o4 doing yhat? , 10

A TSoreaming.

Q 7oA ten you got into the sar with her did you
stay in there?

A Yes T did.

Q And vhat was the next thing tha’ happened?

A Do you mean between Nichol and myself?

Q Well no, did anyone else show up there?

A _Yes, Dave came later on. T

Q " And walch pert did he come into?

A He came into the passenger?ts side.’ 20

Q Ilow how much time would you estimate had elapsed
between you parting company with David vhen the
beTh of you went for help and the time when he
got back in the car? S

A Around fifteen minutes. __'/jécLLfv/Q /s ~a”fré724 i

THE COURT:

Q

O P O >

Just a minute please. You sald that you didntt

go any more than five blocks on your walk?

Yes.

Did you go five blocks? 30
I'm not gure if I went five blocks.

¥hat's your best estimate then of how far you
NS e T—
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went?
A Pogsibly four.
@ “Would it ve four for sure?
g A For sure would be fours -
Q And were they ordinary cliy blocks?
A Yeg, they were.
Q And you turned around and you came back and
‘ walked the four blocks back?
A Yes.
And how long were you in the car before the 10
égpnsed Milgaard turned up?
A Fi;;>to six minmtes.
: THE COURT: Thank you.

HR. CALDWELL, continuing:
Q Ronald, was that perlod of time - that flve or
six minuies - included in the estimate of time
\youvjust gave me o8 to how long you and David
were apart so to speak?

:A» :YeS~ .

£

Yow, I fhiluk you said he got into the 20
passenger!s side, did he?

Yes he did.

I

Q 1d anythlng happen when he got into the

. ;;;senger's side?
A Nicky”k of cama over to ny side of the car.
Q@  And dld you observe anything about David when

he got back into the car?

A He was ewfully cold and he was breathing
P I ] . / s/
heavys  JF Jlelin T e sowid e, fo, LR e
Q So at this stage the three of you would be back 30

in, as I undexstand you?

A Yese

211059
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Q Aad was anythlng sald when David got back in the
car?
A ;c:s_.—there waSe
i Q By whom?
A By David.
Q And vhat was that?
A "I fixed her" ~ something to that effect.
T Q "I fixed her!" or something to that effest? .
A Yos.
Q‘ Did anyone = like, was that in response %0 come 10
guestion or scmething?
A ¥o, it wasn®t.
Q And d4id anyone ask any guestion arising ocut of
that statement?
A You nean after he had sald this?
Q Tesa.
A Yese.
Q ho?
A - Iaid.
Q that did you say? . 20
A I s2id "You what?% ~ that's all I said.
Q Yes; ond was there any reply to that? . M(’JJ\}
A Yo, there vasntte . Wﬁmg &‘W‘L‘
Q hat ;;appened then? “ AW -{' P"‘EW r
A I believe then two men came and théy helpé’c'f s qd%-
to get our car going. MM"ﬂ W
Q And what can you tell the Court about these two
men?
A They were driving a cream colored car.
Q Did you notice the make or year or anything? 30
A

I'n pretty sure 1t was elither a 167 or 638 M
Chrysler. M[g“(e7 c/ﬁﬁm 0”‘%[!

e
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Q And what can you tell the Court about them - I
take 1t first c¢f all that you didn't know thenm
at all?
g A Yo, I didn't.
that can you tell the Court about them?
Well, I would/iﬁZy would be "in about their
middle forties.
-~ Q And did you see which way they arrived from

[.2]

=

Fo - I ]

s B S >

o

O, Bk Ox

so to speank?

They were - how could I put this - well, xight 10
in the middle more or less of my ocar, like the
direction they came frome They came from an
intersectlon - off a side gtreet to the
intersactione

And I take 1t off of the four streets, so

to speak, leading to where you were?
Yes.

- AMnd vhat did they do?

They asked if we needed help and we sald we did.

Fow I tale 1t the three of you were still in

your car? i : 20

Yes.

And wio 52ld we do cr . f

¢« ¢ 211 of us dld, because we wanted to get out.

nd vhat was done by the men then?

ey pﬁshed us out by hand. "‘ZLVJ$
And did eny of your party help with that?

Yes.

Who? / 5 W :

Dovid and mysell. AQ’ ’é% Fi&f{

You and David? g 50
Yes.

aid
I zee; and/Nichol attempt to drive or anything
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or just stayed in the car?

A She just stayed in the ecar.
o] S5 there would be 'the four of you pushing then?
A Yes»
Q Mnd did this zet your car unstuck?
"A Yes 1t did.
Q And what happened then?
) A We thankzd the men and we got back in our caxr
and they got back in thelrs and we both lefi.
Q Excuse me, did you by any chance get zay the 10
names of these people or anything?
- A o, I didn't.
N Q ind have yocu ever seen them since?
A Yo I haveult. .
Q Alright; what happened when your car was unstuok
then? ‘
A We = I belleve we went to a motel then to get
dircctions.
IR COURT: 3 Excuse me Just a minute;

MR.

this is into a new phase of 1t end I think that 20
I'd like to ask one or two questions here rather
then walt untll the completion of the examination
in order that 1t may be as clese to the relation

ag possible, that i3 relating of the evenis and

then we can adjourn.

CALDUELL: Yes, My Lord.

THE COURT:

Q

then you went in zsarch for help and you walked
this dlstance which you sald was four blocks for
sure there and four blorcks back, were you 30
walking or ru.nhing?

I was walking and I trotted on the way back

211062
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Eind of.

Q You were walking there and then when you canme

back you started to trot a litile, Is that vight?

- A Yes sir.
e eneens .
] Did you Lireak into a run or jJust trot?
A Just trot.
Q And did you see the acoused Hilgeard before he
' actually got back to your car to open the door
and get in the passenger slde?
A o, I didntt. 10
The first thing youw knew he was at the door, is
. that right?
A Yoo
Q So youlre not in the position to say whether he
was ruaning or walking back?
A tio, I wasalte.
Q  lag there a heatur on in the car?
A ‘ Yes there was.
THE CébaT: . Thank you; we'll adjourn
until two otclocks » . 20
' | Re TALLIS:S My Lord, I wonder if Your
Lordeship would gilve this witness express
instructions that he ought not to discuss the
case vith anyone?
THE CCURT: ‘ Yes -
Q Witness, this is as you know a very important
matier?
Yes.
) Q And I don't want you and I'm glving you

directions not te discuss the evidence of this 30
case with anyone until you have completed your

evidence and you're finally through with the

211063

1116



Appendix D

Trial Transcript

> o P

208 ‘Exam of R.D.W1lson
by the Court
case - do you understand that?
A Yes.
THEZ COURT: ' Thank ycus
12:20 P. M. JANUARY 20TH, 1970 = CCURT ADJOURNED.
2:00 P. M. JANUARY 20TH, 1970 = .COURT BRESUMED.
JURY PRESENT

THE CCURT: There is one further question

I wanted to ask, Mre. Caldwell, wvhich I meant to

do this morning in connection with the seguence up

to the present time - 10
Q As I understood you this morning, when you met

this lady on the street who was walking in the

seme dlrection that your car was going « « 7

A Yes.
Q e« » you stopped and the lady stopped?
A Yes. - T
Q And the accused Milgaard turned down the window
of the car on the vassenger's side?
- Yes ho dids,
fmd you said this woman had a blac}{ coat? 20
Yes.
2 ;::—:-‘-e you able to ssc her faoe?
A lio, I wasn'ts
Q You're not able to say then - there 1s nothing
that-you saw which would indicate to you in
any way how old a woman she was?
A Yo,
I see; was there anythinzg to indicate how tall
she was?
A oe 30
THE COURT: Thank you.

HRe CALDUELL, continuing:

211064
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Q Ron, there is Jist one thing that occurred to
me also that you may be able to answer; this
iz still about the location where your car was
stucks I think you told the Court tefore noon
thet you were of the opinion that you ended up
facing east -~ the car ~ after it got stuck
during the U-turn?
A Yese
Yew, could you from that = can you tell the
Court or not the direction in which the lady 10

wag walking from the place where you ended up?

A She wes walking noxrth.
You would say che was walkling north?

A Yes. o - excuse me ~ che was walking south.

Q Czy now, if you want time to think about that
you take it ~ which iz your « « ?

A Southe

THE CCURT:

Q. :AJust'a minute now; I thought you told us this

norning that when you made the U=-turn your car 20

was facing in an easterly dlrection?

A Yeu,
Q Going in the direotion from which you had come?
A No.
Q Ehatfé not correct?
A lo.
Ch I see; you had come from what direction then?
Noxrth.
You had come from the north and she was walklng
south? 30
A Yes.
Q And you were going south?
211065
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& Yes.

Q Well then, when you say your cer was facing
east that would 1ndicate that you hed not nmade

ﬁ% a complete U-turn?

A Ho.

Q Thatt's z»lght?

A Yes. ;

TIE CCURT: Thank you; go ehead.

IR+ CALDWELL:

Q I think, Ron, where we ended thils morning you 10
had just begun to speak of leaving after the men
helped you gst wastuek, is that right?-

B A Yese.

Q And I teke it stlll the three of you and still
in your car?

A Yese.

Q Were you driving?

A Yes T was.

Qr :NQW. wnere did you go from getting unstuck so
to speak? . 20

N A Iirzmnt to a motel to ask directions.

Q You went to a motel to ask directions?

A Yes.

Q And when you got to the motel, like did you see
or do you remember a name on it or anything of
this « « ?

A » « 0 I dontt.

And do you know where it was in the city?
i On the outskirts neer the roads to Eqmonton
and Celgary. 30
Q And I'1ll ask you again, Ron, please speak out

good and loud. And when you got to this motel

211066
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were there any stops slong the way between
getting unstuck and getting to the motel?
A Lio, there wasnt't.
K,; 'Q And do you know the exact route you followed to
pet there or not?

A o, I dontt,.

Q And when you got there what happened?
ZA Dave went in to get a map of approximately where

we were and where we were going.
Q Yo, when lave went into the motel what did he 10

have in tho way of footwear?

He hed none at all.

Did he have socks?

Yes.

Lnything in the way of shoes or overshoes?

Iio, they were in the car.

o2 > H b oo =

Llright: and did elther you or kicky go in with
hin?

Nﬁb,‘we didn't.

And how soon did he re-azppear? : 20
Couple of minutes.

ind 414 he bring enything ocut with him?

Yes he did.

O P H P o b

What wes that?
A A map that the mensger I guess had made ogt for
hin.
Bub at any rate he did come out with a map?
A Yes he did.
Q And did you pe0p1é use the map then to find
your way or not? 30
A I believe we did.

Q And did you have a look &t the map?

211067
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Yes 1 d;do

thet was 1t of = a map of what?

Some streetss .

Dut of the oclity of Saskatoon?

liore or less a section of it.

I see: alright and so when Dave rejoined you

after those minutes what did you do then?

" We left the motel and started following the

directions.

And were you still driving? '

Yes I wass

And who was navigating at this stage?
Dave ‘:z,v‘as.

And vhere is the next place you got to?

We got stuck in an alley.

And do you lmow like in streets or avenues or
what-have~you to where that was now?

o I dontt.

And you left the motel and went to wherever
that was end got stuck there at any rate?
Yess

And you say 1t was in an elley?

Yes it vas.

tow, what sort of a block was it in terms of
the Xind of bulldings there? ﬁ,d;;f’l—'f
It was houses. h

Ind was there anything else in the alley?
Yes there wass

that was that?

There was also another car that was styck.

Arid how did 1t.come that you got stuck?

I tried to push him end my cer stalled on me

10

R {/L \D&;\Lku/ﬁalﬁ.

30
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and I couldntt éet it sterted again.

nd I toke At stili you, Dave and Nichol in your
car and you driving?

Yes.

And were thefe eny people in comnection with this
other car?

Yes, there was.

ifow, what kind of a car do jou remember 1t as
being? ‘

It was a red convertible. 10
And do you remember anything more about 4t in

the way of make or yenr?

I'n pretty sure i% was an Impala.

And that is a what?

theve

And the year, did you notice or not?

Foe

Ind were there any people apparently belonging

~ to ox with that car?

Yes ﬁhere wags 20
Howr many?

There was the owner of the car and then there

was this old man that wag sghovelling scme snow

for hinm.

Whet sort of perscn was the owner of the car?

He was fairly young.

A young nale person?

Yes.

And did you obtain his name or anything like

this? 30
¥ot at that time.

Mright; and I take it he would be a stranger

211063
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to you?

Yese.

And what was done then efter you tried to push
him and stalled your car?

Hert on trying to get his car out btut we never
succeeded.

Tou 4id not succeed?

Ko.

And what kind of efforts were these now?

Ey hend.

Iy hand - and who took part in it?

Dave, myself and as I know him now Hr. Danchuke.
Ch I gee; but at the time you didn't know this
nan's nane?

o, I didn't.

And you sald this was not successful?

Ho, 4t wasn't.

Pardon?

o, Lt wasn't.

nd vhat happened then?

7e invited us into his house to get warm.
ind where was his house from the car or vice
versa, where was the car from his place?
ihe caxr was right behind the house.

And did you go on in?

Yes I did.

And what about your two companions?

Yes, they did also.

thich part did you go into?

Just the porch.

ind did you yourself stay there?

Yes I did.

10

20

30
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And did David and Nicky stay there?

Yes.

Ind what happened then?

ell, évery once in a while we would go ocut and
see if we could get my car started and we
couldnft.

fnd vhat eventually heppened?

lire Danchuk phoned a tow truck.

aAnd did a tow truek show up?

Yes. i
that happened when the first tow truck showed?

fle pulled Danchuk'!s car out of where it was

stucke

Yes; and what happened then?

And the tow truck left end he brought his car
around to see i he could push mine to gst it
started.

Thatts the man you now know as Danchuk?

TieDe

ind was that successful? . 20
No, it wasntt.

Vizat happened then?

e took ua back to the sevrvice station %o get

the t¢w truck againe. .

And would that be ell three of yon?

Yes.

And T take 1t in Danchuk's car end he drove?

Yes 1t was.

And when you got - I take it you got to a

sexrvice sbation? 30
Yes.

Do you remember the name of 1t?

211071
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It vas & Texacce I belleve.

I see; and do you remember where it wasz, Ron?
I% was a couple blocks from Danchukts.

And 4i4 anyone go in there?

Yes.

tho was that?

Dave did.

And did you or Nichol?

Hae

And did Dave come back in due course? 10
Yes he did.

that happened then?

> 0 b O > O » O b O b o >

Well, we got some gas to prime the carburetor

and the tow truck driver followed us back to

Danchuk?ss.

Q Mow, was Danchuk still giving you pecple a 1ift
at this stage?

A Yes he was.

Aind T take it drove the thres of you back to

o .

his place? . 20
‘Yes he did.

fnd the tow truck man followed him, did he?

Yes he did.

o > o P

And when you got back there what was the

situation?

o

Hell, the tow truck had to glve us a battery

boocst and then we got the car started.

And he did that, did he?

Yes he did.

ind then ycu got your engine started? 30

Yes.

P > B o)

ind what heppened then?
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Then we were supposed to pay him and he dldn't
have change for a twenty so we said we would go
to the service station and pay hlﬁ later.
Right; now what happened after that - you gof
your car ruming?

iinhme

ind what else happened?

Well, we never went back to the gas statlon to
pay hinm.

Well, weire not worrlied about that tut did you
get noving from that spot as well as getting
your car rurming?

Yes.

fnd did that require any help?

Fo, 1%t didnt't.

Fow, did Dave and you and Nicky get back in the
cor when ycu left there?

Lot right away when we got 1t running.

- Iut when you left the three of you were in Li?

Yese

And you driving?

Yes I was.

there did you go?

Ch.kIlcan't recall where we weht from there.
You left the place where the car had been stuek

though and went somewhere, I take 1t?7

there did you end up next?

Well, next we erided up et Shorbty's place.

I see; now when you got to this place I take it
you had never been there before?

1o
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And was the place where you were stuck that you
notwr know to be where Danchuk lives, was that

faxr fron Shorty's?

Yo, it wasn't.

ind when you got to Shorty!s where was Shoriy's
rlace located on this block?

On tﬁe COTMNET

And I presume a private house?

Yes.

How, where did you park your car? 10
Aeross the street from his place.

Across the street; and would it be on the say
street on which the house fronted or on the side?
Cn which his house fronted.

Cn which his house fronted; and across the
street, ch?

Yes.

fnd vhat 4id you do when you got there?

David went in to see if he was home.

And 4id Tavid come back out again? 20

Yo he didn't; he waved us to come in.

He waved you to come in?

Yes.

And did you and Nicky g0 in then?

Yes ﬁe did.

o, who was in that house?

‘here was Shorty, his brother and his sister.
And I take it you met =11 them, did you?

Yes I did.

And what did you find Shorty's name to be 30
eventually?

flbvert.

211974
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And his lact name?

Cadrain.

And a brother and sister of his?

Yes. »

Any adults around the place at that time?

O

And I take it the three of you then were in
Shortyt!s house at this stage, were you?

Yes.

Yow, were there introductions performed tetween 10
the various people?

Just between Shorty and the three of us.

And who did that?

Dave dide

I sce; and what happened then at Cadrain's house?
Well, we changed clothes there.

How, why did you yourself change?

Because my pants had ~ the battery scid had

" eaten right through them.

And vhen you say "right through them" . +» ? 20
+ « right through the materiel.

iné Gid anyone else change any clothes?

Yes.

Who was that?

Dave.

Yow, prlor to Dave chancing did.you-setlce or

observe anybthing about his clothing?

Yes I 4id.

Lnd whereabouts like first of all vhere was it

that you noticed whatever 1t was? 30
On hiz pants.

T Y S MY e s

rut et what location, like is thls after you got

[av]
[y
b
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to Cadrein's or before or + « 7

A « o« after we got to Cadralints.
Q Alright; end what d1d you notlece on his pants?
A I noticed blood.
Q And in what area?
A EEZ'EEZZE"EEEEZon of his pantse.
Q And s best you can say how large or sx:all zn
area or how #ould you &eécribe the area?
A Yot too larges
THE COURT: 10
Q Well you can say in inches, can't you, or half
igbhes or quarter iunches?
A I couldnt't say how neny inches.
Q \Eal. would it be more than one?
A Ch yes.
N
Q lore than one inch in dameter, is thaet right?
Dianeter is ecross from side to side if it was
_ep——s,
a circle.
A. - Yes.
Q Hor far would you say then? . 20
A T inazine 1t wouldn't be any more than an inch
Th6 o half or two. IQé Ty
MR« CALDUELL:
Q And in which part of fthe.front area was 167
A Above:his pockets, like the bottom of your
poeket I guess you would class it as.
Q Ve cantt hear you, Lon.
THE CCURT:
Q Avove the bottom part of hils pocket - is that
vhet you sald? 20

A Yes.

HR. CALDVITLS
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Q And did you notice anything else about Davéis
pants before he chenged?
A I believe they were ripped then, I'm not sure

if I saw 1t then or at my places

Q I see; did you see a rip though at some stage?
T A Yes I did.
Q And in Dave's pants?
A Yes. -
4] And where was that?
A At the crotch.
Q And « I'm still esking you of course before he
changed at Cadraints, you understand?
A Yes.
Alright; what did you do with the pants that
you took off?
A I left them at Cadrain?s.
Q - And where did you get replascement for them?
A out of Dave's sultcase.
'Q © - Now, .is this the sultcase that you mentloned
earlier &s having gone cn the trig with you?
A Yes.
Q And how did it get into Cadrain's?
A - Dave went outside and brought it in.
] 8o you got a pair of pants from‘his sultoearne
and put them on?
A Yes I did.
Q And 344 ycu see - or first of all, what was it
that Dave changed at Cadrain's?
A He changeé gll of his clothing.
Q That belng what?
A Shirt and sweater and pgnts.
THE COURT:

211077
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Q Just a minute please; chirt, sweater and pants -
is that 117
A Yes.
MR. CALDWELL:
Q Di1d you see what Dave did with the items he
took ofl?
A He put them in his suitcase.
Q And was enyone else changing clothes cver there?
A Ko
Q That you saw? 10
A Ko
Q And what happened efter that?
A Well, I pave him the keys for the car anrd he
went and took the sultecase back out to the car.
THE COURT:
Q Did you say sultoase?
A Yes.
MR. CALDYELLt
Q- - lNow, d1d you watch him go out to the car or
simply that he left the house? . 20
A He just left the house.
Q Alright; end 414 anyone leave with him?
A No.
Q And then when did you nesxt sse Dave?
A On the side of the house with the car.
Q And how mueh later though?
A About five minutes I'd esay.
Q And vhere were you when you saw him on the side
of the house with the car?
A I was in the house. =0
Q Mow where was the car as compared to where it

hed been where you parked it in the first place?
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It was around thie corner on the opposite eide
of the streetb.

Now, opposite from the house or opposite

from o « %

» « vhere it was parked.

From uhere Lt was parked; alright, so as I
understand you on a slde street now?

Yese.

And on which side in terms ¢f near the house
or across from the house? 10
Near the house.

I see; and what 414 you see go on if anything
then?

He was revving the motor and I saw some red
stuff ~ a trail of 1% going around the cai.
Mright; and did you go out there?

Yes I did.

Did anycne go with you?

- Mo

And when you got out what was the giﬁuation 20
With the car = d4id you check 1t£?

Yes I did.

And what did you notice?

I noticed py transmission wasn't working.

And néw, was this en automatic transmissien?

Yes 1% was.

And you have already told the Court about having
the reverse go Iin the course of the trip to
Saskeatcon?

Yes. 30
ind I take it it would be not operating then when

arriving in Saskatoon?
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Yes.

And vhen you got out at Cadrain's to check the
car did you try the transmission?

Yes I did.

that did you do?

I put it in all the gears and all of them were
Just like neutral.

I see; end this of course would be with the
engine running?

Yas. 10
And did you look or not in the car for the
presence of the suiicese?

o, I didn't.

Mright; vhat happened when you had checked
your traensmission?

I locked under the hood.

And then what?

I observed that my pressure lines were -~ that

:my transmission was broken.

I see; and d4id this have scmething to do with 20
this trall of red material?

Yes 1t 4i4d.

ind as far as you could tell vhat was that then?
Transalission fluld.

Nowr, ﬁﬁich way was 1t going from the car as the

car was siltiing there?

Well, it was going both ways from the car.

I see; alright, end what did you do when you
discovered that?

I gave Dave a tongue lashing. 30
Alricht; and was this Jjust Dave and you then?

Yes.

211080 .
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225 Exam of R.D.Wilson

that happened théen?
Well we phoned the tow truck after that.

Back in at Cadrain's?

Yes.

Do you remember who did that?

It was either Shorty or Dave.

And did one sghow up in duvue course?

Yes.

Huch later?

ot too nmuch later. 10
And when the tow truck arrived vwhat happened?
He took us to the service station with the car.
And did you people ride in the car?

Yes we did.

Who went on that drive?

shorty and myself and Dave and Nichol.

I see; now the tow truck took you to a service

station?

Yes.

Was 4t the same one? . 20
Yes 1t was.

Tal you had been to to get that other « + 7

¢ « N0

M L see, alright. Uell, you mentioned a moment
ago'tﬁat you were theone to get the truek ¢o

come to help you out behind Danchukt!s house?

Yes. _

And you are now talking about being tcwed to a
service station from Cadralinis?

Yes. 30
And where the tew truck took you, was it the same

station?
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No, it wesnit. It was a Texaco but a different
station.

A different Texzaoo sbation?

Yes.

And vhen yon got to the statlon did scmeone
look at the car?

Yese

A mechanioc of some description?

Yes.

ind without going into what was sald by him did 10
you have to leave the car or wailt some time for
your car?

Ve walted.

Now, what time wounld you say you got to - first
of &1l to Cadraint's as best you can tell?
Possibly about nine ofclock - nine' thirty.

And what time would you say that you got to the
sccond service station towed in the truck?
Around elevens.

I see;.end you say you walted there_- with your 20
car I presume? :

And eventually what time did you end up getting

avey from there with the car operating?

Around two - two thirty.

I see; now during the time around eleven to

around two or two thirty did you stay there
continually or noi?

Fo we didntt.

I take it in the first place the four of you 30
were all there as you have told us?

Yes.
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And can you tell the Court who left and in what
crder, if any?

Well, first of all, all of us went across the
street and had scmething to eat.

ind vhere was that?

It was & BsAe restaurant in-a gas station.

low, in your Texzaco service station - the one we

are telking about now -~ was thers a lunch countexr
there?

o, there wasn'te. 10
zut there waes in this B.A.?

Yes.

And that would be all four of you?

Yes.

Mright; what did you do after you ate?

Ve went back to the service station.

Did anyone else leave then?

Yes.

tTho wag that?

Shorty.and Hichol,. ) 20
ind how long would you say they were gone?

Aﬁout en houwr - hour and a half.

I see; and dild anyone else of your party leave

at all?

No. )

tow, did Shorty and Nichol oome back after that
hour or hour and a half?

Yes they dids

And were you still at the Texaco?

Yes. 30
And was Dave still there?

Yes.
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Iind during the time you were walting generelly
spealiing what were you yourself doing?

Oh, we were "jacking around” a little bit.
Around the statlon? k

Yes.

And vhat did Dave do that you saw?

He cleaned out the car. Fyse fe 7;NJﬂg/Y
And where was the car when that was going on?
Inside the service statlon.

And vras there anything else going on with the
car at the time he cleaned 1t out?

It was belng fixed.

And did you see or pay any attention to what
ceme out of 41t?

Ko, I didn't.

In the course of this I nean?

To.

And did you help clean it out or anything?

b3 belleve I wiped the dash off,

THE COURT:

Did he clean out both the back and the front?

F
Yes.

10

20

Up to this time during your travels had he been

in the back geat at all at eny time - the
accusedf

Yese.

then was that?

Before we got to Saskatoon he was sleeping.
zut after yon got to Saskatoon?

lio.

CALDVELL:

30

lorr; I think there came a time at which the car

211084
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was Tized and ready to go?

Yes. »
And like from what you saw what did the mechanic
do to get it going egain?

He put some new screws on the line for me and
put some more trensmission fluld in and timed ny
motor and set up the caerburetor.

I see; and who paid the bill in conneetion with
this?

Shorty did. 10
Do you remember what it imas?

Aromnd twenty-~eight dollars.

I see; and would this be after = like before or
after Shorty and Nichol left and came back?

It would be after.

And when you did end up leaving with your car

I take it 41t was operable of course?

Yes 1t was.
SDid you have a reverse then or not?

o I didnt't. . 20
5ti11 no reverse; d4id you have the forward
éears?

Yes I did.

Ard did the four of you leave when the car was
readyé

Yes.

Fow, wvhare did you go from the service statlcn?

e a—————
Went back to chorty's place.

And ¢id you yourself go in there?
Yes. 30
Did everyone else?

Yes.
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And gonerally what went on there on this

occasion? ﬁﬁv

Shorty talked to nls mother sbout coming on the
R

frip with use.
Alrights end after that what happened?

He took hils clothes and we left.

Shorty took some of hig clothes?
T A Ty

IeSl
"I see; for the trip I take 18?7

YeSo 10

T~ ———————

Fou in the car? o
Rt
Yes»

Vho was driving?
T st 3 e

I was.

R ommieantite N
And whers éid you go from there?

Well, we went wp towﬁniooking for his girl

friend, I
mm}or « s ?
e » Shortyts girl friend. . 20

g

And when you say up town vwhat sort of an area
was 1t?
Eusiness area.
And did you locate her?
e,
o we didntt.
5Iavyou g0 anywhere else?
Yes, w2 went to one of Shorty's friends house.
And 4id someone go in there?
Yes.
Who? 30
chorty did.

/nd you stayed in the car, 4id you?

211085,
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Yese.

Did Shorty come out eventually?

Yes he did.

Did the friend show up at all?

No.

And d4id anyone else jJoin your party there?

O »

o> o B & B O
.

Still the same four then eh?

Yes.

i

And wheye Q14 you go froa there? 10

Fal

We left towm.

And who was driving when you left the clty?

A I.vas.

Q . And whers were the other parties?

A I believe David was in the front and Nichol and

Shorty were in the back.

Q@ - I see; now, appreclating that you say you
didn't know Saskatoon, but what cen you tell the

:Court;about which way you went when you left the

city? ] 20

A 13’e went out the ssme way where we gobt the
directions from the motel.

Q Oui the same way where you got the directions

from the motel?

Yes. :

And then where?

Ve went under an underpass or something.

Yes?

> 0 > O >

And theret's two roads - one apparently went to
Edmonton and ons went to Calgary. 30
Yes?

And first I started out on the Edmonton road
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end then I stopped snd I thought I took the

wrong road and then I went to the Calgary road:;

erid then Dave drove from there.

Q I see; what was your intention though originally?
A To 5o to Edmonton.
Q 2ut you ended up on a road to Calgary?
A Yese.
Q I see; and I take it that you from what you say
hadn't been on those roads before?
A o, I hadn't. 10
And you sald thet after you changed roads that
Dave drove?
A Yess
Q liow, did he drive all the rest of the way or dld
§3£"and he change off?
A ﬁ:=changed offe
Q EﬁETZE;E;;nglse do any driving btut you end Dave?
A To
HR» TZZZES=7 Ky Lord, my learned friend
is entering into an area now where I think there 20
are one or two things should be dlscussed in the
absgence of the Jury.
THE COURT: ’ iMembers of the Jury, would

you retire for a few minutes please?

211088,
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MR. TALLIS: . I wonder if the witness

v could be asked to step out?

TEE COURT: Yes, would you mind going
out to the witness room please?

WITYESS RETIRES.

-THE CCUBT: I dontt.think i1t%s necessary
but just to be on the safe slde I want to remind
the press not to report anything that takes
place in the absence of the Jury please.

Thank you.

MR. TALLIS: My Lord, I anticipate that
ny learned friend mey go into an area - I'm not
sure that he will but with the witness in the
box there is always that possibllity - dealing
wlth so-called bad driving on the part cof the
accused. Now, I think it's falr to say that
the Crown is ggf_going to suggest that there
vas légggr or anything else used at the

.relevant time and I think the evidence adduced
1will ﬁrobably indicate that‘thls witness drove
the vehicle about three-quarters d% the way to
éalgary, glthough they 414 change on and off.
It i3 my respectfvl view that bearing in mind
the scquence of events I think the evidence
g;;;,éhgym;hg?e_W@s no rush to leave Cadrain’s
or anybhinzg llke that but such evidence 1s of
very little AL any probative value end yet in
front of a jury on this type of case it might
te hishly prejudiclal to the accused; snd it
wonld be my respectful submission that bearing
in mind the authorities which I know Your

lordship is familiar with, that it is only proper

211088
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for me to ralse thls matter in the absence of
the Jury and invite Your Lordship to rule
accordingly. ‘That I think is the position that
I wish to state as succinetly as I ean without -
going into detalls of what I anticipate to be
the evidence which will be led.

_THE COURT: Well, Mr. Tolllis, I haven't
read the preliminary inguiry evidence - I heven't
read it. But from/?gitcaldwell gald in his

cpening address he spparently intends to 10

endeever to adduce some evidence that this girl
(N showed some hysteria in the oar or daid
something which might indicate hysteria in the
car, in which case the matter of the operation
of the car might be of value from the point of
. view of your client. Now I don't know, I'm just
mentioning that. But if you take exception to
it unless 1t's a question of « I think your point

“is well teken purely on the matter of the speed

- at which the car was operated but it might be 20
brought in by way of explanation, I .don't know.
MR. TALLIS: Well, I just don't know what
. my leerned friend!s plans are specifically at
this point and how far he is intending to go
into this and I think now that the jury is out
and the witness is out it is open to me
certainly to invite him to eniighten us eas to
how far he intends to press with this because I
don't want the thing to start without knowing
vhere I stand. 30
MR. CALDWELL: Well, My Lord, it has been

ny inftention to go into that area and the area
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is one of high épeeds egsentially. There was
of course some evidence of this we heard at the
preliminary inquiry and I intend if sllowed of
course by the Court to go into its 4And I may

say that there was ~ my learned friernd has gald

the evidence will show there was no rush to

leave Cadraints, out there was some evidence

that there was a hurry to leave Cadrzint!s in the

Court below which ol course I expect will be

e e
warrented ~ or at least to get out of town, I 10

think was the wéy 1t was put, which I expect will

beﬂgggghcoming here.

Now my pesition, My Lord, 1s that in a case
of course of this sort there may be a number of
bits of evidence which taken by themselves of
course would not prove anything which taken
together might show - mlzht be open to the
interpretation that that particular person was
in a hurry to get as far away as he could from &

rarticular area at a particular time. I think 20

Your Lordship can see that that would possibly

be imporbtant in a situation of this sort and

that's the basls on which I intended to go into

the evidence. I think the term "bad driving" is
probably used but the evidence of it I would
sugzest 18 the speed, 1t was a matter of high
speeds, and 1t would seem to me that it might

very well be relevant to be censidered by a

Jury that when tThe accused was driving on the
afterncon of the 3ist away from Saskatoon that 30
he chose to drive at a high speed consldering

the wintzr road conditions and so on.
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I think thatt!s all I can say, My Lord, on
the topics And that's of course the evidence
I'm expecting, as Your Lordship appreclates, I
would expect it would be along those linege.

THE COURT: Well, so far there hasn't
been any evidence of any anxiety or suggestion
of any anxiety on the accuéed's part of wanting
to leave Saskatoon afbter this alleged offence
took place.

HR. CALDWELL: That's so, My Lord. 10

THE COURT: And 1t 1s quite well known
to quite a number of peovple in this country
that some of these young fellows when they get
thelr hand on a vheel that they drive at

excesslve rates of speed Just because they want

to do it.
MR, CALDWELL: That's true, My Loxd.
THE COURT: And I think that under all

. the c;rcumstanccs the evidence would be such
that it would be just as consisten? if not morxe 20
oo with the desire of = person Just to get
behind a wheel and drive fast; and I think it
might prejudliee the jJury, Mr. Caldwell - 1t
might possibly be prejudiclsl to the jury and
wouldﬁ't be of suffielent probative force to
allow ne to edmit it.
MR. CALDUELL: I appreciate what Your
Iordship is =aying and of course I think Your
Lordship will eppreciete that so to speak by
the same token that it 1s open to the Jjury to 20
put the meaning on it they wish. In other words

I quite agree with what Your lLordship says and
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it may be that at the end of the facts, that in
certaln factuel context the jury may indeed
decide that the speed was due to a certsin
thing én this occasion.

COURT: I think it would be gafex

for me t0 say that and to order that you not be

permitted to adduce it.

CAIDWELL: Very well, I will follow
that ruling.
TALLIS: Now, My Lord, if I may just 10

be heard on that. I gather that my learned
friend intends to go into the question of

hysterics « »

COURT: o« » well, that's the point
I ralsed.
TAILIS: « « and I am taking the

position that that ought not to go in either,
because I would say this, that if you are

T going to let ome in without the other then it

ralses real problems. . 20

> CCURT: Well that!s why I raised

the point, Mr. Tailis.

TATIIO: But now that he has sald
whal he has sald I'm in a position tor I think
state‘my position in greater clarity. I am
objecting to this so-called evidence oi hysteria

coupled with -~ and the evldence of bad driving.

COURT's Ch well, thatts different.
TALLIS: ' And T think that in this
particular case 1t would te most Aimproper for 30

elther of them to go before the jury.

COUnT: Vell, I can't see eny reason
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why the hysteria shouldn't go before the Jury,
lire Tallls, in view of the evidence that hasa
elready been givene.

MR. TALLIS: Well, I can esee it right at
the time - the res gestae rule, so to spesk, bub
I can't see the res gestae rule - and apparently
that's the rnle you rely on if all else falls

if you're prosecuting a case + »

THE COURXT: + » you get a2 good Iatin
phrase 1f you call on it anyway, don't you? 10
MR, TALLIS: « « you resort to that; but

I don't see how you can put it in at that later
stage, because I agree with Your Lordshipt's
obgervation that if you divorce one from the
other you may be depriving a person in effect
of very material matters for a jury to consider.
But I say here some hours later - and 1% is
\hours, not minutes =~ I cannot see any basis in

“law on which to admit that kind of evidence.

It's in effect an effort which is tantamount to 20
trying to bolster up the evidenoe so to speak of
a prosecution witness. What's the difference
between that and calling a doctor who saw the
girl later on and made certain observatlons?
And accordingly I don't think that the ruling
can be divorced in this sense. It isn't a
question of getting a statement and editing 1%,
so0 to speak, and that's the position that I
nust put forward.
THE COURT: Well, my concern goes a 30
1ittle further than that too, though, Mr. Tellis.

I umderstand from what Fr. Galdwell told us that

211094
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he is going to Call this girl Nichol John and it
nay be that evidence might be admitted with
réspect to what she said in the car, even though
I rule out being admitted from this witness,
because she may have an explanation for it.
TALLIS: But I think we have to cross
that bridge vhen we ocome to 1t, My Lord, with
"deference. I don't think my learned friend is

in a position at this point to say specifiecally

what he expects to lead in that comnection. 10
CALDWELL: My Lord, I wonder if you

would like to hear froa me on that?

COURT: Yes.
CALDUELL: I take, with respect, a

strong objection to the second proposal. It

seems to me that a Jury have to be left to

assess the reason for scme of these things
happening and they may put any number of
:reascns on i%. UHow it seems to me and I would
suhmit to Your Lordship that if thg Crowm 1is 20
in a vosition to lead evidence that let us

say for no apparent reason this girl scrcamed

and what-have-you sporadically on the way to
tnlpary - now that's relevant snd a certain

mcaniﬁg may a2t the end of all this evidence

be ascessed to that, it may not be, I don't

kmoiwr becanse I cantt say what the Jury will

thinl: of it, bubt it seems to me that the

gpproach to that would be that it should be
admingible and 1tts open of course to my learned 30
friend needless to say, with his knowledge of

the fact that there was allegedly hilgh speed
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involved, to suggest to the witness that that was
the reason for it or oould have been the reason
for it. But I really feel, Hy lord, that those
two things are on a different footing and I must
say I oan see the first one with respect more
reason behind it than I can see the second. I
mean this girl will be called and barring any
unforeseen development she will be the next
witnesss She 18 here and she 18 walting to be
oalled. And a jury eventually with her like 10
everyone else are going to have to decide what
they think of her whole oredibility; this may
enter in, I can't say, My Lord. But I think 1t
would be very dangerous to like edit a thing

1ike that so to speak ahead of time before her
evidence ever ooours, and I must say I feel very
strongly about the second thing as compared to

the first one.
THE COURT: No but the natural reaotion =

and it was mine as soon as Mr. Tallis raised the 20
point with respect to speed - that he cantt afford
himself the proteotion he would have by way of
oross-examination if I said that evidence with
respect to speed wasn't to be allowed; yet AL 1
say 1t 18 to be allowed then you are in a position
vhere you are presenting a man whom youtre
suggesting has one alternative - was reckless in
his operation of e motor vehiole - entirely
separate and apart from his desire to get away
from the soene. 30
MB. CALDVWELL:3 I think, My Lord, that it's

oorreot that the term "bed driving" may have

2110896
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been used but the essence of this is speed as
opposed 0 .
ME. TALLIS: + + With respect, Mr.
Caldwell, some of the evidence you adduced at the
preliminary hearing involved more than Jjust speed.
¥Re CALDWELL: Well, that may very well Le.
THE CCUaT: © I think there was a
suggestion that the car was being driven at
eighty-five niles an honr and I think that would
be prejudicial as far as the issue Ain this i0

particular case is concerned. There may be

members of the Jjury who feel that that kind of
g man might do anything, I don't know, and I
think it might be prejudicial. I'm not goling
to sllow you to ask elther the questions about
- fromn this witness - the screams in the car
or the speed of the cars

HR. quDWELL: Very well, My Lord, and I

" take 4t then of course that would be gona into

azain when the girl is . ) 20
THE COURTs « » oh yes, I'mrnot going

to rule on that now.
MR. CALDWLLL: low would Your Lordship

wish ne to instruct the witness to be on the

gofe slde?
1HE COURT: that do you say, iir. Tallis?
¥Re TALLIS: I think he can be

instructed by Your Lordship when he's in the box
and the jury is out.
THE COURT: Ering him back. 30

UYITIESS RETURLES TO THE WITKESS BOX.

THE COURTs Just stand up a minute, will

211097
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you please?

I have a certain function to perform in
connection with a trial 1like thls and that is
to determine what evidence I will allow to be
given in the presence of = jury; and that's why
you were asked to go out and the Jury were
asked to go out to determine whether I would
2llow ceriain questions to be asked of you =

do you understand?

THE WITNESS: Yec. 10
THE COURT: I don't want you ~ you're '
not golng to be esked and I don't want you to
volunteer any evidence with respect to what
took plaze in the car which might indicate

that there was excessive speed, reckless
ariving by the accused or screams by the

witness Fichol John. Is that quite clear?

143 WITFESS: Yes.
THE COURT: . You may sit down.

Cell) the jury ack please. . 20

30
211098
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JURY_EETURN.
¥E. CALDWELL, continving:
Q Yow I think, Fon, twhere we left off I think you
said that you and [avid were the two who did
the driving to Qulgery and that you shared off
back and forth?
A Yese
And was there soze stop along the way to Calgary

to get provisions or something like this?

A Yes there was. ' 10
=] Vhere was that?
A Rosetomms
Q Lnd what sort of thingswere obtained there?
A They picked vp some food there.
Q llow, after leaving Saskatoon in the car and as
I uvnderstand it the party of four of you now as
you have mentioned « « ?
A Yes.
Q. S as you went along was there any - well, can
I put 1t this way - once you left Zaskatoon and 20
prozeeded on vhat happened if anythinzg in the
car? . ) o Zl
4 fichiol found a compact. - e 2uiunl et /“// /J;l/ /
Q Alright, did you see that? feente
A I just had a glimpse of it.
el
THE COURT:

there did she find %t, do you know?

I believe 1t was in the glove compartament. -/;')(%M/

You wexre in the front seat? — Gw' i ~
I was in the back at the time. f% ﬁzs

NR. CALDVELL:

> O P Lo

Q And the glence that you had at it, who had it

211008
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when you glanced at 1t?

It was passed between Nichol and Dave.
Alrizht; and you were in the back, you pald?
Yes I was.

And where were the other people?

o

they were in the front of the car.

A1l three?
S
-~ Who was driving?
“Dave wase 10

P
And Fichol, where was she?

I'; the middle.
e ———

ind Shorty?

A T e
Was on the outside.

R st semeey

And was anything said ebout this compact?
e e R EtT

Yen thoze Wase —mm—

P

e S
Who sald what?

o ———s o
ichol asked whoss 1t was.

Nichol asked whoss TT WEE?

Yese . 20

And wasg there arnything in answer to that?

Ko, there wasnfts
v,
Froa anybody?
comam————

Ko

“Fnd waat was done with 1t?

Dave took it and He THTEW 1t out the window.

¥ow, apprecliating that that was yowr car, BHon,

when you did see a glimpse of this thing is it
anything that you had any knowledge of yourself

at 2ll? 30
lo.

Or hed it been in your car as far as you knew

211100
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up to that point?

o

And do you xnow where that eplsede took place
in relation to Saskatoon?

I believe it was sometime between here and

Fosetowne

THE COURT:

Q

o » o

A

Just a minute please. Specifically can you say

'y

that that compact was not in your glove

compartment when you left Reglna? 10

»l

Yes, I cans

And you d}ove all the way from ERegina yourself?
Yes I did.

Did rou see anyone put 4t in there on your way
f'rom Regina?

No, I é&idntt.

Did you gee anybody put it in there at any time
af ter you arrived in Saskatoon?

JNo, I Aidn'te

THE CCURT: Thank youe 20

MR. CALDWELLS

&

o > o e

And then I think you sald it was at Losetown
where the food was purchased?

Yese.

Yo, did you continue on from there to Caigary?
Yes we did.

Hore or less - - nonstop?

Yes.

ind what time would you -~ I'm sorry if I asked

you thls befors « when did you leave Saskatoon 30

or did you tell us?
I believe 3t was aroundfour thirty:)I'm not sure.

——a— T
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Q ind then this would be still the aftegnoon of
the 31st?
gt et

A Zofimmr would

K Q And when/you say you arrived in Calpary?
A Iate in the evening. 2
Q And still the seme four people?
i
| A Yes.

Q Alrig&f:'and did you stey in Calgary for any
length of time? T—

A I believe we stayed there that night. 10

Q Your memory is you stayed TRSTS that nizht?

o A Yes.

THE COURT:

Q that do you mean you believe? Uid you ox
didntt you?

A We staeyed there a couple of nights like, we
were there more than once.

EHE cound: Go ahead.

ﬁB‘ CiLDWELL, continuing:

o} fnd of course wefre talking now about what you 20

) ¢all the first time you were there?

A Yes.

Q Low, at any tlime when you were in Celgery what
I will call the first time, this time, were you
ever alone with David Nilgeard?

A Yes I vas.

Q And vhereabouts was that?

A In the Bus Depot in Calgary.

Q Ind vthy had you and he gone in there?

A I was trying to find a girl that I knew that 30

had noved there and I tried to find her phone

nuabers 211102
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You were trying to do that?

Yes T viase

Alright; and did Dave go with you?

Yes he dicde.

Ard ¢id you have any conversation while you
vere in there?

Yes we dide

Was there anyone else a party to the

M
conversation that you and Terve=had?
[
10, T— 10

ind how did the conversatlion arise?
I don'*t knovw.
Did you ask anything or « « ?

50

I see, alright; now, would you tell the Court

Just as carefully as you can vhat was caid in

that conversation please?

Vell, he seld he THit a girl® or Ygot a girl®

1A Caskatoon.
CCULT: o 20

Just a minute please; he hit a girl or got a

FIFTTin saskatoon?y

Ofmﬁords to that &éffect.

Yes?

A EAd et he put her purse in a trash ecan and

rmp—————

that he thought she would be okay.
“.,______

NR. CALDURLL:

o
%

Mnd that was Lthe conversation, was 1t?

A Yes.

THE COURT: 30
Q Didntt go into any further detall on that?

A

“or 21110



Appendix D

Trial Transcript

2tg bxam of R.D.¥Wilson
Q Ard you dién't dsk him?
A I dign't belleve hinme.

MR, CALDYWZLL, continuing:
-Q Fow, did you eventually of course leave

Calgary end go on somewhere else?

S A Yee, we did.
o} And vhatts your memory of when that was?
A Pogsibly early Ain the morning of the next day.
Q Tlowr, this wounld be what we might eall I suppose
the second day of the trip then? .10
A Yes.
there did you go?
A e went up to St. Albertls.
) H2d you ever been there before?
A lo.
Q And roughly speaking where is that?
A Four niles north of Eimonton.
Q@  And s%i1l the seme party of four?
A :Yes.‘
THE COUET: ] 20
Q2 Ste Albertis?
A IoE.

#R. CALDUDLL:

2 . that cort of place is that?

A Ttts o small town.

THE CCURT:

Q Did you take the highway between Edmonton and

Calzary - the big highwey?

A o, we cut through towm.

MR, CAIDVELL: 30
Q Iftm gsorry ~ @14 you say you cut through a towm?

A Ve eut throuch Udmonton.

211104
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THE COURT:

Q Iio bub when you left Calgery 4id you take that -
mein highﬁay from Celgary to Edmonton?

A Yes.

MR. CALDWELL:

Q Mnd then you went through Edmonton and I take it

on to Sts Albert's?

A Yes.

4] Pid you people nmeet anyone or look anyone up
there? 10
A Yes we did.
Q Vho was thet?
A tharon Williams.
Q Lind Aid you know hexr before, RBon?
A Yes I dide
£0
Q I sece; and did she Join your group/to speak?
A liore or less she did.
Q Fow, when wonwld 1t be in the second day that you
fgot tq St. Albertts?
A Lbout nine ot!eclock in the morning. ) 20
Q ind thatfs leaving Calgary that morning and
gesting up there?.
A Yes.
Q Alright; and when did Sharon Join you?
A Iater on in the day.
Q And hdﬁ long did your party stay in St. Albertis?
A Abdut a day and a half.
Q Kow, this would put you in, would it, to the
third day so to speak or the fourth?
A e fourth.
Alright; and vhere did you go from St. Albertts? 30
Ve went back to Calgary.
Q ind wao was with you by the time you got back

211106



Appendix b [rial Transcript

e » o >

.

A

o P O >

=

VSR -

250 Exam of R.D.%Wilcon

to Calgary?

Just Dave, nyself, Shorty and Nicky.

And where had you left Sharon?

In St. Albert's.

I see; did she spend some time with you while
you were in the towm?

Yese

And vhen you got back to Calgary 4ld you shay
there for any length of tlime?

We stayed there that night. 10
Mright; and the next morning then would be by
your reckoning what day of the trip?

The fifth.

e £ifth day; where did you go that day?

I believe we went Back up to Edmonton.

I see; well, did you go to Edmonton the second
time?

Yes we did.

- and you believe it to be then, do you?

Yese 20

4Alright; and did you go back to St. Albert's

on this cceasion?

Yes we did.

I see; and then vhere?

Then we went back to Calgary.

Alricht; now how nuch of the day did that

consume?

The uhole day.

ind you ended up as I understand you say in the
evening at Calgary, did you? 30
Yee.

[nd did you stay in Calgary that night?

211106
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oy we didntt.
there did you go?
Yent to Zanff.

Fouw I take it then since you dropped Sheron at

eny rate still the party of four?

Yes.

ind you drove right on to Banff that evening,

did you?

Yesg,

that time did you get there?
fround eleven or eleven thirty.
Pe 150 ?

Yes.

Cid you stay there over night?

Ve got picked up by the Mountles.

And so did you have to go to thelr station or

scnething?

Yes.

#nd after that where did you go?
iie slept in the car in Banff.

In Zenff in the ocar?

pL-Y-D

A1 of you I presume?

Yes.

Ind now then what happened sey the next
norning -~ wvhere did you go?

Went to the train station in BEgnff.
ind there from there?

Lack to the R.C.il.P.

And . . T

Then we finally pot scme money so we could cone

bock o Hegine.

211107
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Q I see; and vwho - not how but who got the noney,
do you recall?

A Dave did I believe.

Q At any rate you got some money froem some place
as you sald so you couvld go to Fegina?

A Yes.

Q Lind did you head off for Regina that day?

AA Yes I did.

Q lmat time would you say you left Benff?

A Around seven o'clock in the evening. 10

Q Mnd T take it that's of the day following the

; dgy pf which you stayed in the car over night?
; A Yes.

Q Elricht; and leaving at seven in the evening
then did you drive so to speak pretty well
continuously through to Regina?

A Yes I did.

Q ° And vhat can you say about the route - &id ycu

Jgo bock to Calgary to start with?

A Yes; ﬁe went through Calgary end strelsht on 20
to Iesinc. .

ja) ixd 2id thls route bring you bhack through
Zoslatoon?

A o it didn't.

Q ind héving left Fanff ervound I think you sald
SEVEN Dele o o ?

A Yeg.

Q then did you get there, do you know?

A fromnd =ix o.n.

o] e next morning? 30

A Yoo

Q L I tadie it contlauous trip except for any

211108
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253 'Exam of R.D.Wilson

necessary small pauses aleng the way?

Yes.

rnd tos 3t still the four of you then?

Yes 1¢ was.

¥owr, when you got to Hezina did you still have
your Tour people - did you separate in Reglna?
Yes we dld.

And vho were the first ones to leave the group?
Iiichol and Shorty.

And. where did they leave? 10
I dronped them off at a house on Cormwall
Strect.

I see; and aid you see anything further of
either of them after that?

o, I éidntt.

TFor scme length of time?

Lo, I didn't.

T sce; and that left you and Dave inltially?
Yese o

Where dld you zo? . 20
e went to ny place.

fnd ithat haprened -~ like did you stay there for
any length of time?

Yes we did.

And how long did you stay there?

LA dey and a half to two days.

£lricht: and who left there then?

Lave dide.

And did you see anything more of Dave for a
neriecd of time then? 30
o, I didn't.

o, I dontt I'mow if you know this, but when

211109
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would be the next time as best you remember you

sa Dave ~ a matter of weeks or months or days?

A Cf months - about six I guess.

——

o

Lbout six months later?

A Zes.

Tnd SHorty - when d1d you néxt see him?

T

Same length of time.

And Tichol?

——

> o = O

Seme 1engtﬁwgz time - maybe five months for

richol. 10

Q ‘Some month’ sooner then the others?

A Yes.

Q tow, golng back in time to the place where you
egked the girl directions as I understand you
would be in Saskatoon in the province of
Saslatchewan?

A Yes.

KR. CALDYELL: I'd like, My Lord, to chow

~scne exhibits to the witness and then I'11 be

finished. . 20
THE COURT: Yell, I want to ask a
guestion here before you do that; I want to esk
1t before I call on lire« Tallis in any event end
I might as well do 1t now; and I may te asking
questions from time to time that you might have
been consldering yourself, you understand; Mr.
Tnlliss; I like to complete portions of the
story vhlch occur to me should be before the
jury -
Q then you were in the house - Cadrain's house 30
and you changed your clothes, you gave evidence

that before the accused changed his clothes you
2111:0
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noticed certain things but amongst other things
you sald this - you saw a rip in the crotch, you
belleve that it was then you saw it or you saw it
hat ny place'. vhat did you mean by that?

A 4t ny house in Fegina I either saw it - I know

T saw it in between those two times.

Q tell, do you mean your plece in Regina belfore
. you left there in the first instance or do you
mean when you returned to Regina after your trip?
A The first time - before we left. 10
Q Before you left?
A Yes,
Q So that the rip might have been there before you
even went on this journey?
A Yes.,
THE COURT: Alright, thank you.
Co ehead, kr. Caldwell.
MR, CALDALIL: I have no further questions,
Sy Loxd.
THE COUNT: I thought you said 20
sonething about some exhiblitse.
KR. CALDUBLL: - Well, I have reconsidered,
My Loxds.
THE COUNLs Very well.
would.you prefer to have an adjournment before
you commence cross-examination?
MR. TALLID: I think it might be just as
well, Ky Lerd.
THE COURY: Ad journ for ten minutes.

211111
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THE CCURT: : ¥r. Tallls?

MR. TALLIS, cross—exenining:

Q

A

2

O b L& o oD B

UYilson, you told my learned friend lr. Caldwell
this morning about getting stuck in the car and
how 4Lt was facling pretty well in en easterly
divection when you nade this U-turn?

Yee.

Do you remember that?

Yes.

Md I want to take you to that particuler point 10
of time. And then you told my learned friend
thot you walked you believed to be in en
easterly direction for gpproximately five
blocks?

Yes.

And then I think you told My lLord the Chlef
Justice that you were satisfled that it was at

least four?

N
Yes. .

10w, Witness, I suggest to you thap in faet you 20

didntt walk any more than two to two and a half

bilecks and then came back to the car, is thatb
correct?

lio, it's not.

And sb today your position is that you walked

at least four blocks and probably five?

Yes.

And then turned around?

Yes I did.

And coame back to the car? 30
Yes.

And you estimated that that took approximately

211112
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ten minutes as T understand your evidence?
A Yes, more or less.
fnd then the overall time that you were
seperated from David you estimated to this
Conrt to be approzimately fifteen minutes?
A Yes.
o, I suggest to you, lltness, that you have
carlier testified in this connection - znd I
want to direct your attention to the
préaiminary hearing, You remember being here 10

- in this court room before His Honour Judze

Cunming as a wlbtness?

A Yes.

Q there you were sworn to give evidence?

A Yes

Q ind you were examined first of a1l by ny
learned friend Mr. Caldwell?

A Yez.

'Q - And bhen I asked you a few gquestions?

A Yes. . 20

) MR. TAILIS: Question 164 1z the one that
ked in nind, kHre. Caldwell, page 397.

THE CCURY: ' that was the mwber asgain
nlease?

MR. PALLIS: 164, Yy Lord.

THE CCURT: Yesg, thank you.

Q Jow, you remember Hr. Caldwell examining you
in chief?
A Yes. 30

And with reference to vhere you went efter you

£

were stuck in that spot, were you ascked this

211113
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question and a1d you give this answer in
response to a question by Er. Caldwell:

Wiow, where did you go looking for help?”

liowr, were you asked that gquestion and did you

give thal enswer vhen my learned friend Ilr.
Caldwell ‘exanined you at the preliminary
"

Yes I aid.

. o ——

nd you were sworn to tell the truth at that
time?

o N
X

ind that answer was true at that time?

I thought 1t was true.

YORTROUEHT I was~true at that time; and now

todZF you zay that it was five blocks possibly?

sad then I suggest to you that I asled you some
guestions about that at the preliminary hearing,

do you remember that?

In other words, you rexember that leter on I
acled you questions after Mr. Caldwell was

£iy

niched?

.

AnCe

Sl is it falr to say that you were given
plenty of time to answer the questions that wers
nut to you?

20

211114
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TALLIS: This is question 805, Wy

Tord, and I will give you the page in just a

nonent.

counT: There's a duplication in
nwrzbers.

RLILIS: Commencing with 805 at page

COounl: I Jjust wanted to roint oub
to you that you had another question of the
seme number 685.

TALLIS: . Yes, My Loxd; this is page
511, question £05.

count: Alright, thank you.

Yotr, with reference to how far you wallked from

tgé car, do you remember me asking you this

guestion and you glving thils answer:

Wow far 4id you wall?"

S

Anster: “laybe two and a half blocks.!

Yo

eTe you asxed thet gquestion and did you gilve

that answer to me subsequent to the answer you

gave to Ir. Caldwell?

And you were of course under oath at that time?

Yese

And then continuing - 806. ‘Vere you zsked this

question by me and did you give this answer:
tNro and a half blocks. Is that one way or
coabining it as a total?"

Angsuers "Ore way."

pAd you give that answer to that question?

Yes 1 did.

i0
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ind then 807 - I want to be fair with you so
you have 1t in context:
"ine way? So you walked not more than five
biocks?"
Asnsucr: ol d
licre you asked that questior and éid you glve

that answer?

And then 808:
#and this two and & half blocks would be - 10
dowm the same street?V
insver: YYes Y
oy were you asked that question and did you
give that answer?
Yes.
So that at the preliminary hearing this was
dealt with both by my learned friend and me?
Yes.
ﬁnd those are the answers that you gave under

cath at that time? . 20

n

fmd then I suggest to you, liltness, that you
vere only away from David for sbout five

ninutes at that time?

Just as you now say it was five blocks instead
of tuo and a half?

Yes. 30

D.'
[
o

o you choose to double At under oath cn

thic occasion?

211116
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A Because since the preliminary I have been

thinking about it a lot.

v Q I see; you've been talnking aboub it a lot?

A Yeg.

Q And of course you thought about it before?

A Yet that muche.

Q T see; you had been interviewed on many
occasions?

A Yes.

Q So 1T wasn't Just like coming into Court cold,
was 1t7

A 0.

Q Nos3 you had seen any number of people and
talked to them prior to the preliminary
hearing?

A Tese

Q llany police officers?

A Yes-

Q- . go itfwasn't a gquestion of coning in without
thinking about 147

A Yes.

g Was 1t? You had thought ebout these things
before you were in the room &t the preliminary
hearing?

A Yes, ﬁut net in depth.

Q I see. Well now, were you asked this ¢uestion
end did you glve this answer under ocsth:

"I see; s0 that actually youn were esway
- for just a few minutes then?"
Answer: ‘"About five minutes.”
THE COURT: What!s the gquestion?
MR. TALLIS: Page 512, question 812,

211147

1170



Appendixp [rial Transcript

P

A

Q

O o P

- 262 X~czem of R.D.Wilson

Sy lord -~

Were you asked that question and did you glve

T

that answer under oath at the preliminary

hearing?

(c1=2)

And I think it's fair to say that you were

given plenty of time to answer those gquestions?

Yes.

Kobody in thils court roem rushed you into a

hurried ancuwer? 10
No.

And then were you also asked this question and

did you give this answer - following along 813:

S
“Ahout flve minutes? 4&nd then you

returmed to the cari®

Answer: "Yes I did."
RO AR S A

Yere you asked that question and did you give

that answer?

- Yes.
And then were you asked this question, being 20
#8142
"aAnd did you run because of the cold?®
Answer:

"Kind of trotted because my feet were

petiing cold.®

Were you asked that question end did you give

that answer?
S s
Yes.

mpa———
And was that true?

e ——
Yes it was. 30
Then 815 - were you asked this question end did

you glve thls answer:

211118
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tYou kind of trotted because your feet
were getting cold. And I take it that
you would be puffing a 1little from

o

Tinning

Mnswer: YA little bit.®

JESS—
Were you asked that question and did you give
that answer?

Yess.

And was it true?

I wasntt running: I was trotting. 10
I see; well was 1t true that you were puffing
a 1little?
Yes.
And 48 1t falr to say that David came back to
the car just a few minutes after you retvrnsd?
Yes.
—r e
Ind would it be fair to say that that would be
not more than five minutes afier you got back?
:Not more than five or six minutes.
I see; well now, in any event were -you asked 20
this question and did you give this answer at
the preliminary hearing - 818, My Lord, on the
same page:

fAnd that would be - when we say shortly

after, how many minutes would you sayth
Answer:
=TS more than five minutes after I got

back.!
ueQE?EZTEEEE& that question and 41d you give
that POSWCE? 30
ind was it true at that time?

[N
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Yes it was.

Now, you told my learned friend and members of
the Jury, His Lordshlp, ebout having battery
acld on‘your coat?

Mot on my cont.

Or on your trousers?

Yes.

And as I understand it that battery ascid was
dovm the front of your trousers?

Yes 1t was. 10
nd there was sufficlent quantity of it that it
penetrated?

Yes.

And your uwnderwear was showing?

Yes.

And now I understend thet you told my learned
friend from what you sald I belicve that David

got some batitery acid on the coat he was

~

‘wearing?

Yes. E 20
Down the front of 1t?

Yes.

And d1d 1% burn eny holes down the front of the
coat?

Yes 1t 4id.

In other words it renetrated right through?

Through the outer cloth.

Through the outer clothi and I want toc come for

o monent to wheﬁ you were at Cadraints houses

Do you remember telling my learned friend about 30

being there on the first occasion?

Yes.

211120
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And I think you told us abtout changing clothes?
Yes.

And you told us that you put on a pair of
Davld!s trousers that he got from the sultcase?
Yese

liow, what color were these particular trousers
that he mede avallsgble to you?

Burgundy.

And vhen you say burgundy what color do you
think of in terms of burgundy -~ is there eany
related color that you can think of?

A shade of red mors or less.

I see; red or maroon?

Yes.

Or wine color?

Yes.

- And you also mentioned ebout David being thers

and I think you told My Lord in response to a

guestion that you can remember seeing some time

- 3t might have been the day before - that his

croteh was ripped?
iy ]

Yes.

And as T wnderstand 1t 1t may well be thet this
was in Regina that you observed that at your
place?

It was one of the two places.

One of the two places; and beyond that you
couldn't go?

Pardon?

10

20

Yocu can only say it was at one or other of those 30

places?

Yes.
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Now, I suggest o you that David!s trousers -
that is the ones that he had on at Cadraints
before there was any change - in fact had marks
in the érotch area in the frontal erea that you
considered to be acid stalns?

Yo, I belleve there were stains bubt 1t never
penebrated.

Pardon?

Thers were staing but it never penetrated.

Well Tim not saying that they penetrated: I'm i0
saying - I put it to you and you didn't tell my
learned friend anytiiing about this ~ I put it
to you that there were in fact some stains in
the crotehr area of his trousers that you took
to be from battery acid which had not
penetrated?

Yos.

And you agree with me that they were in the

crotch area?

Yes. . 20
And you noticed them that morning?
Yes.
And when you were there thet morning you tolid
ny l:grned friend that you saw David take off
his trousers and also you nmentioned I believs
a sweatsr and shirt?
Yes.
And as I understand it you did not see any
frmmn__=
o, I dldn't. 30
And you did not see any blood on the shirt?

1o
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Q Ard how would you deseribe these battery acid
marks on the front of IDavid's trousers?
A Well, they Just faded the trousers.

. I see; and you could see them when you were
there in the room with him or in the living
roem?

A Fot from a distance.
Not from a distances; but it was in the area
arocund the base of the pockets as well, the
crotch area « « ?

A « « up a 11ttle higher.

+» + radiating out from 1t?
Up a 1ittle higher Just, you know, below your
belt in the middle section.

Q I see; in that seotlon?
Yes.
Q Aind now as I understand 1t you were in this

elley by Danchuk!s, whem you now know to be

" Danchuk's = you recall telling my learned

friend about getting stuck there? .
A Yes.
And I take it that you came there from this

notel?
A Ie,S¢
Q And now prior to getting stuck in the alley

which turned out to be near the Danchuk
resldence, had you driven around very much
efter leaving the motel?

Nos

You were the driver?

Yes, I was the driver.

OH » O P

I see; well now, what street did ycu drive down
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first after leaving the motel?

I don't knowe

You dont't know what street?

o

Well, did you go directly into the Danchuk
alley from the Trav-a-lesr or this motel?

¥o, we dldn't.

Pardon?

Ko we didn't.

You didntt; well how much time did you spend 10
driving around in that resldential area before
you got stuck by the Danchuk place?

Lot tco long.

Well; when you say 'not too long" I presume
you were driving fairly slowly if you didntt
Imowr where you were going?

Yes.

And did you stop at all Trom time to time %o

“look at the map?

o, we didn't. . 20
Pardon?

o we dldntt.

You didn't; 4id you spend some time near the

motel ;ookins at the map before you left to

come back down town?

I believe we spent a few minutes.

You spent a few ninutes; and was this right at

the motel where you stopped your car for David

to go in or did you pull away from there and

stop a 1little while to examine this map and get 30
1t out?

T can't remember.
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Q I see; you can't remember?
Koo
Well, was it light enough for you to look at the
map or did you have to usa the dash light in the
car?

A Hust have been light enough because my dash
light dldn't work.

;Q Your dash light didn't work; well, can you
remenber whether you looked at it when you wers
right by the motel where there was a light? 10

A Ch yes, we looked at it.

Tis is after Devid got back in the car?

A Yes.
Q And then d1d you look at it & all after that?
Yes.

You did; so when you first locked at 1t you

were stopped?

Yes.

qQ’ and how much time would you say you spent looking
at it there on this first occasion? . 20

A Just a second or two.

o] Just a second or two?

A Because I didn't know what it meant anyweys.

Q Yes; whgn you say a second or two do you really
mean & éecond or two?

A Yes.

Q I see; Just a second or two?

A Yes. ’

Q Was the map opened up?

A It was just a plece of paper that he hed drawn 30
the map one.

Q I see; gnd then you drove down trying to find
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youx way?

Yes.

And how many minutes did you then drive arcund
in this residential area near the Danchuk

place before you got stuck in there?

Five = ten ninutez I supposss

Five or ten minutes; and then after you got
stuck you. have told us that you ended up dbeing
Anvited into the Danchuk place?

Yese 10
And in additicn to Mre Danchuk was there a lady
there that you took Lo be his wife?

Thers wag two ladies there.

Mere were two ladies there; bubt in eny event
was there one that you understood to be his wife
that yoﬁ spoke to?

I figured one of them had to be.

Did you gpeak to her at all?

Yo I didn't.

You didn‘t; but in any event she saw the three 20
ef you right there, I take 1t?

Yes.

And of course you were gquite close to lMr.
Tonchuk?

that do you mean by close?

Well, close enough to talk to one another and

~ everything like that?

Ch yes.

Is that correct?

Yes. 30
I nean he had an opportunity to speak to all

threce of you?
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A ‘ Yesg.
And 4id he speak to you sort of in that area of
the house where you were walting ~ did he chat
with the three of you for a while?

A Yes.

Q And I take it that it was quite an ordinary
conversation that took place?

A Yes it wasg.

Q And how long would he spend chatting with the
three of you in that partlcular ares of the

house?

A Well, he wouvld talk to us for a while and then
go dovmstairs and come back up and talk to ug,

80 it would be hard to say.

i)

I sece; and you would not be able to glve us
any better estimate than that?
A . j{o 1Y

Q ow, when you lef't Regina on the early

~

.

morning of the 31st, I take 1t that this trip

to the weet - to Edmonton -~ had already been
planned end discussed?

A Yese

Q And then this trip to Saskatoon before you went
to Edmonbton was also planned so that you could
see this chep Shorty?

A Yes.
Yow, I teke it that vhen you were at thls spot
where your car was stuck the first time where
it was facing approximately east, you nolticed
vhen you zot out to try and push 1t that 1t was
bitterly cold outside?

A Yese.
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£ind now I take 1t that you weren't wearing
anything on your head?

I had my hood on.

You had your hood up; did the jacket that David
had on -~ did 1t have a hood or did it just have
a collar?

It just had a collar.

Just a collar; and 1t wasn't one of these big
fur collars or anything like that?

Fo it wasntt.

And as I understand it you have no recollecticn
of Dovid having on a togque?

Lo I haventt.

then he got out of the car?

Mo

As a matter of fact your best recollection 1s
that he did not have a togque on?

o he didntt.

- And as a matter of fact you know that he 4igd

have a togque slong in the car?

Yes.

And it was one of your sister's toques?

Tess

ind T belleve that you have told me before that
the color of that togue was a mixture of~§?een.
brown and white? '
Yes, )

And T gather then that you are quite satisfied
that you didn't heve a togque on?

Yo, I didn't.

And I tazke it that Richel John did not have a

togue on?

rd
ot
o
P
e
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I don't believe she did.

Well, you never saw her wearing a toque in the
sense that I use that term toque?

o,

liow, from the time you lef't the spot where you
were stuck until you ultimately ended up at the
Danchuks, how long would you estimate that io
be?

I couldn't say.

You couldn't cay; and I gather that when you
rebturned to the car from going down to look for
help and coming back you were very cold?

Yes 1 was.

Your ears were cold?

Yot actually because I had my hood on.

Your face was cold?

—o

Yes, my face was cold.
Mm“'""

Didn't your nose start to freezel

Yes. ,
m——
&nd 1t started to freeze hefore you got back to
the car, didn't 1t?
Yes it did.
there did 1t start to freeze ~ how far along the
way = vhen you gnt to the end of the spot you
went tb or =--
I don't know but 1t started to freeze pretty

e R SV CU—

fast.

Pretty fast; and you could feel it being

frostbitten, could you?

Yes I did.

ind did you have any gloves or anything like

that on?

10

20
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I had a palr of mitts with me; I dontt know 4f I
was wearing them then or not.

I see; you don't know whether you were wearing
thems well now, in any event you were in the car
when Pavid returned?

Yes I was.

And he got in the front seat and at that

particular time I take 1t that you dld Tot see

any sign of blcod or anything like that on his

hands? i0
R SRR 1

Yo I didnlt«
And you did not see any sign of anything

looking like blood on his outer Jacket?

 To I atdnlt.——

0¥ nothing 1ike blooed on his face?

Ko, "‘

Fow, you told ny leesrned friend that you

believe that two men came along?

 Yes. .

And you believe they were in a '67_Chrysler? 20
Yese ,

&nd you place them as being in the middle

foriles?

Yese.

And aé I understand it all four of you pushed

on this vehicle?

Yes we dld.

ind wherever that vehicle was stuck you had had

it spinning in the snow, that is the rear wheels
had been spinning in the snow when you and 30
Tavid tried to push 1t?

I believe they were because I had it in drive.
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You had it in drive and the rear wheels were
epinning, weren't they?

Yese

and how.long did you and David spend pushing
at 1t before you went for help?

iot too long.

Three or four minutes?

Hoe.

In eny event the wheels were spimning long
enough to leave a mark In the snow?

Yes. I

And now, you told my learned friend about
these two gentlemen helplng you get unstuck?
Yes.

And when they were helping you get unstuck the
two of ycu were out pushing with them?

Yes.

liow, you told my learned friend that there was
:a comment made about fixing her or something
to that effect?

Yes.

then David got back into the car?

Yes.

ing you told my learned friend ihat this comment
wes mede as I understand L1t immedlately that he
got into the car?

Yese

ind that you made esome remark and then saild
nothing more?

Yes.

Tow, I suggest to you, Witness, that you can't

rositively say that such a remark was made &t
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that time; I suggest to you that there may have
been a remark passed after these two chaps had
helped you get unstuck?

L0«

You say that thet's not the case?

Mo, itts not.

Well, you remember belng asked sbout
conversation by Mr. Caldwell and also myself?
Yes I do.
Aind page 400, gquestion 200 and you were asked 10
about conversation ~ perhaps 199 and you were
acked:

wand you sald that was the end of the

conversation?"

inswer: "Yes, it was.®
Question:

‘nlow, what did you do then once he was back

in the ¢ar and you were 21l three there

- -Logether?t

Answers . 20
"ilell, like I saild before, I don't know if
it was tefore or after we got unstuck,
but we drove away."
Lo you'remember being asked that question and
glvinzg thset answer?
Yes.
Then the Court intervened:
"Youtve get to talk louder than that
please, he doesn't hear you."
Answer: 30
"I don't know 1f 1t was before or after we

got wstuck, but we drove away from there.®
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Yow, were you asked that question and did you

gilve that answer in relation to the conversation?

A Yes I did.

Q And vas that true at the time?

A The second part wasntt.

Q Well now, Witness, when David came back to the
car after the two of you had been separated Ter
this interval that we have talked abous, you;ve
told us you didn't see any blood. Now, I take

T 1t that when he came back into Che car you ~~10
& didn't observe him carrylng anything im BIs
| ! Hards? T ——

A o I didn;%.
Egg"he éot into the front.seat.with you and
ngﬁgl John at that time?

A Yes.. o

Q And in pertlcular you didn't see him with a
waiZ;% or enything like thai?

A " Hoe

Q Or a cgmpact case or anything éf that nature? 20

Q —knd apart from that interval that we have
talked ebout where you went out for a few
minutes end David went out and then you got
together again in the car I understand that
that is the only interval when all three of you
wvere not together until you got stuck at the
Damchvks?

A That's right.
And as T understand it this place in Danchuks 30
where you were walting was fairly well 11t?

A Yes it was.

1186



Appendixp [rial Transcript

MR,

THEE

ey

ME.

278 ‘X=exam of R.D.¥Wilson

In other words the lighting was quite good in
there where you were walting?

Yes.

And I suggest to you that after you got out from
by Dmnnchuks that David actually drove the ecar
over to Cadralin’s place?

e did drive it to Cadrain's.

That's right; and as I understand it «

COURT: Excuse ma, I didn't follow

that -~ from wheres to where? 10
TALLIS: : From Danchuks . .«
WITNESS: « « I don't believe it was

from Danchuks, i'm not sure.

TALLIS:

Well I mean once you got the car going?

Yes.

THE COURT:

A
MR.
Q

L P L

>

Just a nminute please; did you go direct from

: Denchuks to Cadralns?

Pretty well. 20

TALLIS:

Well when you say pretty well you ﬁean you
would have to get out and get your directions?
Yes.

And drlve along?

Yes.

And now, when you got to Danchuks I understand
thaet David waved you in, is that correct?

tlould you pleass repeat that?

Lavid sort of waved you in - I'm sorry from 20
Cadrains?
Yes sir.
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ind after you wére waved in were you invited for
coffee or anything like that?

I'nm not sure if we were or not.

I see; in any event I take 1t that the three of
you went into the house and the first thing that

happened were the introductions?

+4

hat is you were introduced to Shorty and Nichol

John was introduced?

[

es.
And then I bake it that the three of you
started to chat with thorty and raised the
question as to whether or not he would like to
come along with you on this trlp that had been
plammed to Edmonton?

Yes.

Mma2 I suggest that you participated in this

discussion?

JYes I did.

Ag did David?

LCSe

fd as dild Hichol?

ichol John; and I take it that it was a qulet
—

Yes.
And nobody there was in any particular hurry

to pet golng on this trip?
fnd avout how long did you or would I be correct

in suzgesting that this discussion took place

before there wes any change of clothes?
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It was going on before and during.
I see; dbubt in eny event the discussion started

before Qggggmyas any chenge of clothes?

Yes.
—

ind when the discussion first sterted with you

81l in there the suitcese hadn't even been

brought in, had 1t%

¥o, 1t hadntt.

ind as I understand it David was the only one

wheo actunlly brought along any clean clothes? 10
Ies.b

In other words, he had a suitcase that he

brought elong with him in your car?

Yes; yes he did.

And you did not carry any clothes with you and

nor d4id Michol John?

los

Eut epart from this sultcase I take it that this
wﬁs the only item of a hox or sultease nature

that David was carrying? . 20
Yes 1t was.

ind At was the only item that you knew of

of that nature beilng placed in your car when

Fou left Begina? »

Yes. .

ow, In any event I take it that you spent some
1little time there at Cadralns talking about

this possible trip that Shorty could zo on with

you = the one that you had sort of planned?

Tot too lengthy a time because it didn't take 30
too long to convince him to come.

It éidnt't take too long; well, would it be half

211136

1189



1190

Appendixp [rial Transcript

281 X~exem of R.D.Wilsecn

an hour or something like that you were chatting
about 187 '

Approximately I'd say.

And as I understand it David went out and
brought in tha sultcase?

Yes.

And then it was at that time that you borrowed a
pair of trousers from hin?

Yes it was.

And that's these burgundy trousers that you were
wearing?

Yes.

And then at that tlme when he went out for his
sultcase which way would the car be facing in
relatlion to the Cadrain house - conld you tell
ne the location of it?

It wowld be across the street and the nose of

1% was pointing towards the corner.

_I see; it was on the other side of the sireet?

Yes.

VWell now, when he moved the car and this
inclident occurred where the fluld ran out, he
had driven 1% around ard it was on the street
close to the house?

Yes 15 vase

And facing in a position that is not uncommon
for pecple to park by a house?

He wasn't parked by the house.

¥o but it was coming up to that point, wasnit
it, where it had stopped?

YOy it wasn'ts

Where was At?
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A It was still in the middle of the street.
2 In the niddle of the street; but if he hed

brousht 1t up to the curb where would it have
been in relation to the house if he had made
1t 2ll the way zround?
A Right on the corner.
Right on the corner?
A Yes; as the corner curves, you know, it would
be right there.
Q Eut on the side of the street nearest the 10

houvse rather than away from 1t?

Q How, as I understand it when you came to paying
that fellow who geve you the boost near

Denchuks 1t was Nlchol John who had twenty

dollars?
A Yes it was.
Q ﬁnd she produced 4t and the fellow didn't
' have change for 1t?
A Right. . 20
Q fnd wexre you in the car vwhen she produced 1t?
A Yes I was.
Q I see; and it was from there that you - after
the fellow couldn't change it you went
directly pretty well to Shorty Cadrain's place?
A Yas. ‘
Fow, ectuelly when you left Pegina David had
a sweater that had been worn by your father?
A I don't believe he was wearing it at that time.
I see; well, he did have it on at some tinme 30
along the trip?
A Sometine during the trip.
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Q And you turned Ehat sweater over to the police,
dldntt you?

A Yes I did.
So thaﬁ they could test the front of it for
blood?

A Yes.
And when was it that you turned that sweater
over?

A In Yoy of 169.

Q In May of t69; end do you recall the name of 10
the officer that you turned 1t over to?
ire Hackie.
Mr+ linckle = of Saskatoon?
Yes.

THE COURT:

Q Well, was the accused wearing the sweater on
the trip from Regina to Saskatoon at some time?

A I ¥now he was wearing it sometime during the

' :trip.;that's all T knowu. |

Q that do you mean “the trip"? . 20

A The whole trip.

] The whole trip, that's all you know?

A Yes.

MR. TALLIS:

Q

7ell, 4id you not turn that over to Kackle on

the footing that he had been wearing it af this
time?

He asked me if he had been wearing it =t ail

end I sald yes he wes.

ind you turned it over to him? 20
Yes. -

I see; in any event vhatever sweater he was
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wearing you didn't observe any blood or whal
sppecared to be blood spots on it at the Cadraln
house in the morning?

o, I didnt't.

ow, when you left Regina wonld it be after

Yes it would.

And you would estimate 1f to be around twelve
thirty a.m.7

Yes I would. 10
On the morning of January the 3ist?

Yes.

And when had you last been driving that
particular car prior to that time?

That was the first time I had ever driven it.
It was the first time you had driven 1it?

Yes.

When had you acquired 1t?

-T had acquired it for Curistmas.

I see; nobody in the famlly had owmed it at 20
that time?

Noe

And 1t was putting the battery in that caused

it to - that was when you got this acld on, eh

- carrying the battery?

Yes it was.

Tow, after you returned to Regina you have told

us thot David steyed at your place for what was

it - a day end a half or so?

Day end a half{ to two. 30
Scnething like that; and I take i1t that he

brought his elothes there with him?
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A Yes he did.
Q In the sultocase?
A Yes.
Q And I take it that your mother actually did his
washing Jjust as she did yours? ‘
A Yos she dld. »
And I take it that by the time you got back from
this trip the clothes that you hed were pretty
dirty?
A Yes they were. 10
Q And as you bteld us you didn't keep the trousers
you had on becanse they were of no value, they
had been ecten up by acid?
Yese.
And T believe that a pair of David’s old
trousers were actually left in your car?
A Yes they were.
' And then I believe that the old brown jackst
- that ‘he had been wearing was left at your place?
A Yes At was. ’ v 20

Tﬂé COURT:

Q Just a minute pleese; the jacket that he had
been wearing up to the time he changed in
Cadraints place, is that what you're talking
chout?

A He had been wearing it a&ll the time during the

trip; he left it at my place after the trip.

Q Is that the one with the a2c¢id holes in L1t?
A Yes, it is.
THE COoURY: Well, what about the pants ~ 30

letts stralghten that out.

MR. DATLIS: I was golng to come to that,

i 4
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Hy Loxd.
THE COURT: Ch, I'm sorry; go eshead.
MR. TALLIS: Co ghead « »
THE COURT: Ko it's alright, I

thought you were going on to something else.
MR. TALLIS:
Q ind this pailr of trousers that were left there
as I understand it were a palr of old trousers
that he had been wearing on the trip?

A Yes they wers. 10

Eut ag I understend it they weren't necegsarily

the ralr he had been wearing when he left

Resina?
A Mo, they weren't.
Q They weren't the ones with the torn crotch?//giyy/}“fg
A Lo, they weren't. f :¥«/ S
Q And as I understand it when ycu returned to
Regina you dropped Shorty and MNichol John off
- at the Head House?
A Tt's called the A Head House. i 20
Q ‘A Yead House; and then you didn't go in there,
thouzh?
A o I didn't.
Q You apd Dave went to your place?
A Yes.
Q inéd then after shout a day and a half or so
David left to go to work?
A Yes he 4id.
A8 a npatter of fact you went down to a place
where he obtained employment ~ Meclean-Hunter - 30
didntt you?
A Yes I daid.
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Q And his papers and everything came through to
license him to go to work then?

A Yes.

Q And you were goling to make an epplication for
viork there yourself and found out that there was
no point signing because you couldn't te bonded?

A Right.

THE COURT:

Q This 1s Cadrain you're talking about went down
for the job? 10
A No, myself.
MR. TALLIS: Lavid.
THE COURT: Ch, the accused, I'am sorry =
Q Theat's in Begina?
A Yes 1%t is.

Q At the office of Maclean-Hunter?
A . Yes.
é :And I. suppose you saw Mr. Boger Reynaud there,
did you, when you went in? . 20
A T dont't recall the nanme.
Q You dontt recall the name; but did you meet the

fellow that was David's boss?
A Yes I dic.
You did; and you don‘t remember whether his
neme was Roger or not?
A I believe it was Eoger but I don't remember his
last name.
You probably met him as lir. So-and-so?
Yos. 30

And 14 you meet the gentlerant's wife ac well?

- 0 » O

Yo, I didn't.
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THE COURT:
Q las this a job in connecticn with selling
nagazinas?
A Yes, it vass
¥R. TALLIS:
Q tell notr, as I understand it, you told my learned

friend a little whille azo that off end on youtve
done some time?

A Yess

THE COURT: le didn't say off and onj he 10

just =244 he did some time in Edmonton.

Q Well, I wanted to get the term "time" as you
neent 1t. by the term "time® you meant spending
some time in jalil?

Xes.

And thiz was at Fort Saskatchewan?

Yes it was.

And 23 I understend 1t you were 1n custody

H- .0 >

serving sentence from somebime 1in early February 20
Ittt Atk

of 194 1 196G 7

e
b
0
<t
-
]
2
2]
futn
3
o)
D
n
b
3
o
.

Yes.

o > R

Ch; you were in custody at the pffZEEEEE}_EEEEIe ‘
in Togine, Saskatehewan? |
Yes T was.

And this other incldent iz a prior one?

thich incident?

In Mzonton. 30

Itts 2 later one.
e e T

VR B> B A

L later oney well now, in eny event as I

[
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understand 1t you were convicted and served a

seantence for conspiracy to defraud?

A Yhich time are you talking about?

Q Well, were you conviected of that offence?

A Yes I wase. »

Q And vhen was that?

| A fugust the 15th of '69.
X;yb » Q August 15th 1969; and ﬁhere did you serve that
’ particular sentence?

A In Fort Saskatchewan, Alberta. 10

Q And were you convicted of eny other offence at
the same time?

A Yes I wase

Q And vhat uas that?

A Possession of LSD.

Q Tossession of L3D; now, did you serve time on
thet as well?

A I got a concurrent sentence on that.

Q . You gpt a concurrent seﬁtence - well, everybody
tries for that, don't they? . 20

THE COURZ: uite frequently they're
.successful,

MR. TALLIS: That's a sort of fringe
benefit, My Lord, for the first one -

Q And uﬁo wers your co-conspirators on that first
charge?

A iy co~conspirators?

Q Well, the other people that were involved?

THE COURT:
Q Vas there somebody else convicted of conspiracy 30
along wilth yourself?

A Ter there uere.
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MR. TALLIS:
Q In any event David was nob one of the other two,
was he?
A o, he wesn't.

And then in addition to that you have a number of

other convictions, I understand?

\
A Yes T do.

)

hat other convictions are there?

\

Possesslion of stolen goods, joy-riding, theft

OVEY « 10

THE CCURT:

Q « +» Just a minute please - what was that third
one?
A theft over fifty - car theft, bresking and

entering, breach of probation.

Q Just a minute please - yes?

>

And then I've got the two that he mentioned -

gsgizizigz_zg;yzmn&b-ﬁraud and possession of LSD.

Sthat ués the one that you served in February?

Q
A Tneft over fifty. , 20
Q

Tbgtrwas in R;gina?

Q February to larech - or to May?
A February to lay.
Q ind do you recall what date you were placed in

custody -~ Pebruary the 25th?

A Yes it was.
Q ind you were released on May 9th?
A Yes. 30

THE COURT:

Q that was that -~ & three month gentence?
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Yes 1t was.
And that was for breaking and entering, did yeu

say?

A Teft overs

MR. TALLIS:

Q While you were in custody 15 Reglna you had quite
o nunber of visits from police officers, didn't
you?

A Yes I did.
And I take 1%t that 2 number of people from the 10

Begina Police Department visited you?

A Yes.

[} A number of people from the Saskatocn FPolice
Department visited you?

A Yes.

Q And members of the Re. C¢ M. P. pald you a vislit?

A Yese.

Q And this started I take it part way through your

‘ 'senteﬁce. say around the end of February or esrly
~ Harch? . 20

v Hrarely

Q agd I take it - was it comebody from the Regina
Police Ierce that came to see you first?

A First it was Ken Valters and “r. Ruddell.

THE COURT:

Q Are they police offilcers?
A Yes they are.
MR. TALLIS: Yes they ere, Ky lord -
Q Mnd then we are telking aboubt Mr. Ruddell we
arc referring to Inspector Ruddell cf the 30

He Co M. P.?

A Yese.
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Q Aind at the time Mr. Ruddell was there - Inspector
Ruddell was there, there was no suggestion to you
thet you were a suspect in comnection with this
Gall Filler murdexr?

I don't believe so. ﬁhere might have been = I'm

« » Tavdon?
A Itm not sure if 1t was that time I gave the
statement to him or he came sgain, I'm not sure. 10

Q WYell, in any event before you sald enything to

Inspector Ruddell ebout it there was no
suzgestion that you were a suspect?

A 10

F:)

ind Inspector Ruddell dld not suggest to you
that you were a suspect at the time he first

talked to you about 1t?

A o, he didnt't.
Q "Yos and secordingly you spent some time talking
to hiﬁ ebout Sasketoon? 20
A About an hour.
Q Yes; on the morning in question?
A Yes I alds
Q And when lir. Ruddell was there the dilscussion
was on a friendly basis?
A Yes 1t uas.
But hets quite a firm type of officer, if I may
use that term?
A Yes, I puess so.
Q Yes; and before Inspector Ruddell hed spoken to 30
you, you had also spoken to Hr. Valters?
A I believe so.

211148

1201



1202

Appendixp [rial Transcript

> o b oo > )

O

o2 O P

H o

293 X-exem of Re.D.Vileon

Yes; end you told me that you spent I belleve
approximately an hour with Inspector Ruddell?
Yese

tnd as I understand it this discussion took

place epproximatel HaTch théﬁB;d 1569%

Yez. |

And you were in Jall at that time?

Yes I mas.

8o he visited you at the Provincial Jail?

Yes.

And I take it that it's falir to say that you
were asked whether you imew enything abeut this
natter?

Yoo,
tnd you told Lxr. Ruddell that you certainly had
nothing to hide?

Thet!'s right.

And that you were quite prepared to be straight

fnd I think it's falr to ssy that you meptioned
that David had left the coat that he had been
wearing ab your mother's place?

Yese .

You told him where he couvld get the cozt?

Yeoo

Mnd did you mention to him sbout the swester of
your ded's that he may have been wearing?

o, I didntts.

You didntts you mentioned that later on?

Yes I did.

“ut you also mentioned to him sbout an old palr

10

20

30
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of David's trousers being located in your car?

A Yes, I did.

Q tnd you told him where your car was located?

A Yes T 4id.

Q Ag far as you knew?

A Yes.

Q So that he could g0 and look at it if he wanted
to?

A Yes.

Youvrealized he might be interested in seeing 10
the interior of it?

A Les.
ind I believe that you elso told him that your
mother had had some of David’s clothes to washf 1

A Yes.

Q So thet you had a fairly lengthy discussion at
that time?

A Yes.

TﬁE COURT:

R there was your car at that time? i 20

A It was in the police compound.

MA. TALLIS:

Q Thatts the City police compound?

A Yes. )

Q And 1t's falr to say that - golng back 4f T may
for =z noment ~ that when you were in the car
with David helping ¢lean it out at the garage
you menbioned you may hsve wiped off the dash?

A Yes.

Mnd there was no sign of any blood or gnything 30
around like that?

l'o -« no, there wasn't.
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Q And I suppose that 4tts falr to sey that when you
were tallking to Inspector Huddell on this
occasion you told him that nobedy in your car hed
anything to do with this terrible thing that
happened in Saegkatoon?

A That's right. ‘ . ﬂ

kS ind in particular you sald that you hadn't had

anything to do with 1t?

A Yes.
3 And that David hadn't had anything to do with 1t? 10
A Yes.
Q ind as I understand it, you gave him as best as
you could recollect particulars of the varlous
spots that you had been in Saskatoon even though
you couldn't designate the name of the motel arnd
so Torth?
A - T didn't give him everything.
Q o, bub you gave him spots such as the ILanchuk
:place;~ you didn*t know their name?
A thott's right. 20
Q Bubt you kmew the description of Iagchuk's car?
A fes. ‘
o] nd you gave him particulars of that nature?
A Yeos I did.
Q And sa after Lir. Ruddell left you were told I
take it by someone that you were now & suspect?y.
A Yes. N
Q Ind I take it that in a jall the mocassin line
gets the word pretty quickly?
A Yes it does. 30
Q And you begen to hear ahout this?
A Yes.
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Q From some of your fellow inmates?
Yes.
4ind thet didn't really bother you too much at
that time, did 1%?

A o it didn't.

Q 103 because they Josh around a falr amount?

A Yes.

Q Twig one enother and so on?
Yes.

Q Eut then there came a time when the police 10
officers put the finger on you as a suspect?

A Yes.

Q And you had quite & number of visits?

A Yes T did.

Q You hed visits from police officers in Regina?

A Yes I did.

Q And how many police officers from Regina
visited you in this comnectlon?

4 JI'¢ say two police officers from Regina =
threc‘counting ¥re Ruddell. 20

Q Pardon?

A Three counting lr. Ruddell.

Q ligll, iir. Buddeld is Hs Co ks P. so wetll

leave him ocut st this stage .
THE COURT:

Q fhat's two from Regina City rolice, is that
right?
A Yes.

MRe TALLIS:
Q And then you had a number of visits from members 30
of the Saskatoon City tolice Force?

A Yes I did.
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Q And I take it tHat there were some three - wag
it tuo or three different members of the

o

seskatoon Cilty Follce Forece that ceme to see

you?
A three on various occaslions.
Q ahrece on various cccaslons. UWell, how

frequently éid they come to see you after you

talked to Inspector Euddell?

A During ny three months I believe I saw them

twice. 10
Q You saw them twice ~ is that all?
A Yes.
Q I sce; well now, you sew Lieut. Short?

o

A fes.
Q And how many times &1d you see him in Heglna?
A In Zegina?
Q Yes - I know you have seen him a number of

tines here, haven't you?

fow many times did you see him in Hegina? 20

> o .

mrec times I belleve.

“hree times; how many times did you see Detective

£

inrst of the Saskatoon City Police Force in

:|

A iree tinmes.

Pl

Iné Géid you see eny other member of the Saskatoon
City Tolice Force in hegina?

fes T dide

o neny other members?

LYo nenbers. 30

O P o P

o other members?

A AU one time or snother.
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Do you recall their names?

One was r. llackie and I ecan't recall the other
one's.

You can't recall the other one's name; and as a
natter of fact I believe that shortly before you
were released from Jall - chortly before May the
gth you were asked I believe it was by Mrs Karst
during o discussion for centering around about
en hour, about this matter and once agzin you
said that there was no involvement on your part? 10
Thatts right.

lio involvement on Shorty's part?

That's right.

Yo involvement on David's part?

To.
And not on Nicky's part?

ilos
And you told him youn were qulte satisfled of
‘that?
Yes I was. . 20
Zven though you had teen in Saskatoon as you
have sald on the morning in question?

Yes.

llow, there ceme a time when you were brought up
to Saskatoon after your release?

Yes.

nd this was sometime toward the latter part of
lay?

Yes 1t was.

And I take At that Nichol John was here with 30
you?

iot with me; she was up here but .
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« o« I gee; but }ou saw her up here?

Yes I did.

And you wers together wlth her at varlous times?
Yes. A

In a room a2t the invitation of certain police
officers?

Yes-

And you were still being fingered if I may use

that term as a suspect?

Not = how can I put this - not a8 much. 10
Not as much; but you were still being

characterized as such?

Yes.

low, when you were in Saskatoon I take it that

some police officers took youw and pointed oub

" the lane or alley in which Gall Miller's body

apparently was found?

Yes.
:And as a matter of fact you drove through this
east-west alley and the north-south alley. . ? 20
Yes.

« +» of this T~intersection. I think youlre
familiar with the -~ youfwve seen this sketch

showing 20th Street « « 7

Ko, I haven't.

You didn't see thls at the preliminery?

Ho, I didn't.

Wlell in any event I think you can recall being
driven oxr driving at least a couple of

occasions down the east-west alley? 30
Yes. ‘

Past the funersl home?
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A Yes.
Q And then you also drove north and south with the
police along the other part of the T ocomprising

that alley?

A I believe we walked up the alley.

Q Well anyway, you were up there?

A Yese.

Q And T take it that you are satisfied that on the
morning in queétion you were the only one that
drove the car in Saskatoon until after leaving 10
Danchuks?

A Yes.

Q And you are glso satisfled - and I belleve have
so stated - that you never at eny time drove
your car down this east-west lane back of the
funerzal home at 1402 on 20th Street?

A o, I never dide.

Q And in particular you never drove your car up

' :the other portion of the alley - the other
portion of the T where Gall Miller's body was 20
apporently found, as the police cofflicers pointed
out to you?

A Ho, I aidn't-

THE COURT: ' :

Q Excusé me; that means that you did not drive the
car on either the north-gsouth or the east-west
alleys prior to leaving Danchuks, is that right?

MR. TALLIS: Didntt drive there &t any
time that morning.

A Didn't drive there et eny time. 30
THE COURT: At any time, alright.
MB. TALLIS: That morning =-
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